
 

 

Referat fra 1. møde i Børne- og Ungdomsrådet d. 13. september 2023 

Hvor: KB-salen på Hvidovre Rådhus 
Hvornår: kl. 14:00-16:00 
 
Til stede: Albert, Emma, Laura, Tilde, Belinda, Caroline, Oskar, Silje, Magnus, Malou, Francis, Evalina, 
Sara og Kenneth 
Afbud: Zeynep, Bertram, Zernisan, Mir 
 
Præsentation af medlemmer/voksne 
Borgmesteren byder velkommen. 
Sara og Kenneth præsenterer sig.  
Fælles præsentation af alle medlemmer. 
 
Gennemgang af vedtægter 
Rådet drøfter, hvad vedtægter er og betyder. Et par medlemmer byder ind med: ”Vedtægter er en 
slags regler”. ”Vedtægter er på en måde det, man skal leve op til”. 
 
Lise gennemgår vedtægterne med rådet. 

Spilleregler (forretningsorden) 
Michelle og Lenette præsenterer formål med spillereglerne.  
 
Rådet præsenteres for to forskellige udspil til spilleregler.  
Rådet drøfter i makkerskaber fordele og ulemper ved henholdsvis valg af unge-borgmester/re eller 
en flad struktur. 
 
Medlemmerne fremlægger deres drøftelser fra makkerskaberne for alle. 
Argumenterne var bl.a.: 
 
Fordele og ulemper ved flad struktur 
+ der er flere, der deles om opgaverne 
+ man risikerer ikke, at der kun en eller to personer, som bestemmer mere 
+ der er bedre mulighed for, at flere kan få lov til at prøve det, de har lyst til ifm. arbejdet i Børne- 
og Ungdomsrådet 
- drøftelserne kan blive længere og svære  
- det skal fra gang til gang besluttes, hvem der gør hvad 
 
Fordele og ulemper ved unge-borgmestre: 
+ unge-borgmestrene har mulighed for at dele opgaverne ud til andre medlemmer 
+ mulighed for at vælge flere borgmestre med egne fagområdet fx en klima-ungeborgmester 
- usikkerhed om, hvad opgaven kunne komme til at indebære 
- risiko for, at nogen får mere indflydelse end andre 
 
Børne- og Ungdomsrådet stemmer om organiseringen i rådet for det kommende år. 



 

 

5 stemmer for valg af unge-borgmestre. 
7 stemmer for en flad struktur. 
 
Der stemmes for en flad struktur i Børne- og Ungdomsrådet 2023/2024. 
 

KB-punkt: Hvad rører sig på børne- og ungeområdet i Hvidovre? 
Sara og Kenneth præsenterer sig selv og deres politiske arbejde.  
Det kommunalpolitiske system og eksempler på nuværende politiske sager præsenteres.  
 
Medlemmerne af Børne- og Ungdomsrådet stiller mange, gode spørgsmål ind til forskellige sager og 
politikområder, der vedrører både børn og unge, men også andre borgergrupper i kommunen. Bl.a. 
blev der stillet spørgsmål til træfældning, opbygning af stadion og økonomiske konsekvenser heraf 
på skoleområdet samt atletikklubben og crossfit-området og skærmpolitik. 
 

Medlemmernes punkt: Hvad skal Børne- og Ungdomsrådet arbejde med i år? 
I grupper af fire brainstormer medlemmerne på mulige mærkesager for året. Idéerne var bl.a.: 

- Kultur, fritid og sport 
- Klima og miljø 
- Usynligt handicap hos børn og unge i skolen – flere kompetencer og muligheder for tilbud 

samt mere viden hos børn og unge om forskellige diagnoser 
- Skærmpolitik 
- Sundhed og trivsel 

 
Der arbejdes videre med mærkesager på kommende møde. 

Eventuelt 
Sara fortæller, at hun og Kenneth skal i Hvidovre Nærradio og fortælle om Børne- og 
Ungdomsrådet. De vil gerne have et par medlemmer med. De kan enten melde sig direkte hos Sara 
eller skrive til Lenette efter mødet. Lenette sender reminder til medlemmerne ud på Aula. 
 
Michelle orienterer om kommende aktivitet, som formentlig bliver sidst i oktober. Temaet er ’Børn 
og unges rettigheder’, som Børns Vilkår står for et oplæg om. Mere information kommer.  
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